

洪克協先生



洪克協先生為合興集團公司主席，集團之主要業務為食品加工、分銷及零售企業，包括在香港及內地加工、裝瓶和分銷食用油，並於大中華地區特許經營多家快餐店和超級市場。

洪先生為英國特許會計師，亦是深具遠見的企業家，對香港食品業界建樹良多。他是現任香港食品業總會會長，並曾任香港食物及環境衛生諮詢委員會委員。洪先生亦積極參與多項公職，是香港中華廠商聯合會的前任會長及現任永遠名譽會長及中國香港（地區）商會——廣東永遠名譽會長。此外，洪先生曾擔任香港貿易發展局理事、大珠三角商務委員會委員、競爭政策檢討委員會成員，以及香港·日本經濟委員會委員。

洪先生一向熱心支持香港的教育發展，為青苗基金的永遠榮譽會長。該基金每年舉辦「香港傑出學生選舉」及「青苗學界進步獎」，以嘉許學業成績優異或表現進步的中學生。此外，洪先生並為獅球教育基金之主席。

本校於二〇一二年獲青苗基金慨捐二百五十萬元，成立「青苗公大進步獎學金」，旨在鼓勵過往曾獲青苗基金、獅球教育基金或其他學校、機構頒發進步獎的同學於公開大學繼續進修。

為表揚洪克協先生對香港及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予洪克協先生。

Mr Peter Hung Hak-hip

Mr Peter Hung Hak-hip is the Chairman of Hop Hing Group of Companies. The Group is engaged in food processing, distribution, and retail businesses in Hong Kong and mainland China including a major vertically integrated oil processing, packing and distribution company. It also operates fast food and supermarket outlets in the Greater China region.

Mr Hung is a chartered accountant, a visionary entrepreneur, and an active contributor to the food industry in Hong Kong. He is currently the President of the Hong Kong Food Council and was a Member of the Advisory Council on Food and Environmental Hygiene. Mr Hung has an impressive record in public services as well. He was a former President of the Chinese Manufacturers' Association of Hong Kong and is currently its Permanent Honorary President and the Life Honorary President of Hong Kong Chamber of Commerce in China – Guangdong. He also served as a Member of the Hong Kong Trade Development Council, the Greater Pearl River Delta Business Council, Competition Policy Review Committee and Hong Kong/Japan Business Co-operation Committee.

Mr Hung has been a staunch supporter of education development in Hong Kong. He is the Honorary Life President of the Youth Arch Foundation, which organizes the annual 'Hong Kong Outstanding Students Award' and 'Youth Arch Student Improvement Award' for commending secondary school students with excellent performance or impressive improvements. He is also the Chairman of the Lion & Globe Educational Trust.

In 2012, the Youth Arch Foundation generously donated \$2.5 million to the University to establish the 'Youth Arch – OUHK Improvement Scholarship', with an aim of encouraging recipients of an improvement award conferred by the Foundation, the Globe Education Fund or other schools and institutions to further their studies at the OUHK.

In recognition of Mr Peter Hung's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.